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Parlamentul a aprobat legea compostului. Alexe: avem mari întârzieri în ceea ce

priveste colectarea separata

Parlamentul a aprobat recent legea compostului, astfel ca toate unitatile teritorial administrative ale

României sunt obligate sa organizeze colectarea separata a fractiei biodegradabile de la fiecare familie din

România, a afirmat marti ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Costel Alexe.

Acesta a subliniat ca România are "mari întârzieri în ceea ce priveste colectarea separata si reciclarea, inclusiv a

tuturor ambalajelor, fie ca vorbim de PET, sticla sau carton".

"Parlamentul a aprobat de curând aceasta lege a compostului. Nu stiu daca va fi 1 ianuarie sau daca vor avea

norme de aplicare, dar cert este ca toate unitatile teritorial administrative ale României sunt obligate sa organizeze

colectarea separata a fractiei biodegradabile de la fiecare familie din România. Daca ar fi sa ne luam dupa unde ar

fi trebuit sa fim astazi si unde suntem, cert este ca avem mari întârzieri în ceea ce priveste colectarea separata si

reciclarea inclusiv a tuturor ambalajelor, fie ca vorbim de PET, sticla sau carton. Iar România, din cauza faptului

ca de cele mai multe ori poate s-au facut legi de catre fostele guvernari fara sa consulte la firul ierbii care este

stadiul colectarii, am ajuns sa avem întârzieri", a spus Alexe, la Digi 24.

Ministrul Mediului si-a exprimat speranta ca autoritatile publice vor face campanii de constientizare despre "cât de

importanta este la nivel national aceasta colectare separata si reciclarea deseurilor".

"Aceasta fractie (...) ar trebui colectata prima data, apoi dusa într-o platforma de compost ulterior, el sa fie reciclat.

Eu sper ca autoritatile publice din tara noastra vor face campanii de constientizare despre cât de importanta este la

nivel national aceasta colectare separata si reciclarea deseurilor si, evident, va trebui sa începem deoarece Comisia

Europeana nu mai are rabdare cu noi", a mai spus Costel Alexe.

Acesta a precizat ca si Ministerul Mediului intentioneaza sa desfasoare o campanie de constientizare si educare a

publicului din România cu privire la colectarea separata si reciclare.

"Cei care trebuie sa implementeze acest proces sunt administratiile publice locale pentru ca acestea sunt cele care

au delegat serviciul si gestiunea managementului deseurilor, iar împreuna cu operatorul de salubrizare sau cel care

a câstigat licitatia pentru sistemul de management integrat al deseurilor trebuie sa se organizeze în acest sens", a

mai spus ministrul Mediului.
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